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Econon:

DER STATEN-GENERAAL

Aan de staatssecretaris van Economische Zaken

Plaats en datum: Den Haag, 3 april 2017
Betreft: Vragen in aanvulling op de bij de Regeling van Werkzaamheden van 28

maart 2017 verzochte brief over dierenmishandeling in een Belgisch
slachthuis, waarvan het vlees ook in Nederland in de schappen ligt (Nos.nl,
23 maart 2017)

Ons kenmerk:

Geachte heer Van Dam,

Namens de commissie verzoek ik u naar aanleiding van de bij de Regeling van Werkzaamheden van 28
maart 2017 verzochte brief over dierenmishandeling in een Belgisch slachthuis (Nos.nl, 23 maart 2017)
enkele aanvullende vragen van de onderstaande fracties te beantwoorden.

Vragen en opmerkingen van de leden van de VVD-fractie
• Welke Europese regels gelden voor slachterijen?
• Is er standaard toezicht van kracht volgens EIJ-regels?
• Zijn er signalen dat de situatie, zoals deze zich in België voordeed, zich ook in Nederland voordoet?
• Wanneer is het dierenwelzijn en/of het toezicht op slachterijen in Europa ter sprake geweest en op

welke manier?
• Welke mogelijke sancties zijn er op te leggen (Europees en/of als lidstaat naar de betreffende

lidstaat) als er wantoestanden gesignaleerd worden?

Vragen en opmerkingen van de leden van de CDA-fractie
• Kunt u de verschillen tussen het toezicht op slachterijen in Nederland en België schetsen?
• Hoe is het toezicht op dierenwelzijn in slachterijen op Europees niveau geregeld?
• Hoe zorgt Nederland ervoor dat dierenwelzijn buiten Nederland net zo goed wordt geborgd als in

Nederland?
• In hoeveel slachterijen in Nederland is closed-circuit television (CCTV) aanwezig?
• Wat is het percentage geslachte dieren door middel van CCTV wordt gemonitord in Nederlandse

slachterijen?
• In hoeverre mogen de ambtenaren van de Nederlandse Voedsel- en Warenautoriteit (NVWA) die

toezicht houden in slachterijen met betrekking tot de privacy wetgeving gefilmd worden?

Vragen en opmerkingen van de leden van de D66-fractie
• Ziet het permanente toezicht door de NVWA in alle gevallen en op alle momenten op de gehele

productielijn? Bestaat de kans dat dit niet geheel volledig is?
• In welke mate en op welke wijze wordt door de NVWA gebruik gemaakt van de camerabeelden die

in sommige slachterijen al aanwezig zijn?
• Wat is op dit moment de bezettingsgraad van de toezichtafdeling bij de NVWA die op de

roodvleesketen toeziet? Wat is de opbouw van deze afdeling qua ervaring en leeftijd?
• Wat is uw oordeel over de effectiviteit van het gebruik van camerabeelden? Heeft de NVWA

hiermee misstanden ten aanzien van dierenwelzijn kunnen constateren?
• Welke slachterijen in welke sectoren beschikken niet over camera’s?
• Bent u bereid om met slachterijen tot vrijwillige afspraken te komen over het openbaar maken van

CCTV-beelden? Welke redenen liggen daaraan ten grondslag?
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Vragen en opmerkingen van de leden van de SP-fractie
• Heeft de NVWA voldoende capaciteit en bevoegdheden om het toezicht op de Nederlandse

slachterijen te waarborgen?
• Waaruit bestaan de juridische bezwaren ten aanzien van het verplichten van cameratoezicht waar

u tijdens het vragenuur aan hebt gerefereerd? Hoe kan het zijn dat deze stap in Frankrijk al wel is
gezet?

• Bent u bereid te inventariseren hoeveel vlees van het Belgische horrorslachthuis is geïmporteerd
door Nederlandse bedrijven?

• Bent u bereid om op EU- of Benelux-niveau te pleiten voor meer toezicht en strengere normen ten
aanzien van dierenwelzijn in slachterijen?

Vragen en opmerkingen van de leden van de PvdD-fractie
• Bent u ook van plan camera’s voor pluimveeslachterijen en rundveeslachterijen verplicht te stellen?
• Wordt er in alle acht Nederlandse varkensslachthuizen een extra controle toegepast (zoals de

oogbolreflex) om er absoluut zeker van te zijn dat ieder dier hersendood is als het het broeibad en
slachtproces in gaat?

• Bent u van plan een onafhankelijk onderzoek in te stellen naar de situatie in Nederlandse
slachthuizen?

• Hoe staat het met het de uitvoering van de motie-Thieme/Van Dekken (Kamerstuk 34300- XIII, nr.
151) over de uitfasering van C02-bedwelming bij varkens?

• In hoeveel procent van de gevallen worden er fouten gemaakt in het slacht- en
bedwelmingsproces? Kunt u dat specificeren naar dier, fout en aantal?

Hoogachtend,

de griffier van de vaste commissie voor Economische Zaken,
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